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ROMÂNIA 

JUDEŢUL BOTOŞANI 

COMUNA LEORDA 

CONSILIUL LOCAL AL COMUNEI LEORDA 

 

 

PROCES-VERBAL 

încheiat astăzi 27.05.2022, în şedinţa extraordinară-de îndată a consiliului local Leorda 

convocată prin Dispoziţia nr. 56 din 27.05.2022 
 

Ședinţa este deschisă de dl. primar Ștefan Dulgheru. La şedinţă participă un număr de 11 

consilieri din 11 convocaţi prin dispoziția  nr. 56/27.05.2022. Materialele înscrise pe ordinea de 

zi au fost comunicate consilierilor locali pe suport hârtie şi watsapp.  

 

Ordinea de zi și proiectele de hotărâre sunt supuse la vot deschis.  

 

Dl. secretar aduce la cunoştinţa Consiliului Local că s-au primit avize de legalitate pentru 

Hotărârile de la nr. 22 - 25/15.04.2022 şi 26 - 30/29.04.2022. 

Dl. Grădinaru - am înţeles perfect. Până nu se discută plângerea mea în şedinţa de peste 

câteva zile nu voi filma. Am luat la cunoştinţă. Ce este legal respectăm. 

 

Domnul primar prezintă proiectul ordinii de zi, după cum urmează: 

 

 1. Aprobare a  proiectului și a cheltuielilor aferente proiectului “Implementarea sistemelor 

inteligente de management local din comuna Leorda, județul Botoșani” 

   

Se supune la vot ordinea de zi propusă de dl. primar.  

Se aprobă cu un număr de 11 voturi pentru.  

Domnul primar predă cuvântul președintelui de ședință. 

Președintele de ședință prezintă punctul 1 al ordinii de zi: 

 

1. Aprobare a  proiectului și a cheltuielilor aferente proiectului “Implementarea sistemelor 

inteligente de management local din comuna Leorda, județul Botoșani” 

 

Dl. Angheluşi - este o şedinţă de îndată şi este necesar să fie explicat mai pe larg acest proiect. 

Poate nu toţi am înţeles cât trebuie şi invită pe dl. primar să prezinte proiectul de hotărâre propus 

spre aprobare şi să explice colegilor. 

Dl. Primar - Sunt bani alocaţi prin PNRR, pe componenta 10, a fost publicat şi Ghidul de accesare 

a banilor prin PNRR, de aceea este necesară această hotărâre, pentru a ne înscrie la proiect şi a 

accesa aceşti bani. Au fost repartizaţi în jur de 300.000 EUR pentru fiecare comună, trebuie să 

respectăm ghidul publicat. Ne dorim să implementăm acest proiect pe 2 axe: plată impozite şi taxe 

prin sistem inteligent şi instalarea de camere stradale inteligente. Astăzi este ultima zi de 

depunere, deja au venit mesaje că s-au terminat banii. Noi avem rezervare şi sperăm să se respecte 

această rezervare. 

Dl. Angheluşi - invită colegii consilieri la dezbateri. 
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Dl. Maloş - este un proiect foarte bun pentru comună. Sperăm să fie dus până la capăt. 

Dl. Grădinaru - legat de acest proiect de hotărâre pe care dl. primar l-a prezentat cu atâta fast şi cu 

atâta întrebuinţare pentru cetăţenii comunei Leorda. Domnule primar, chiar ne credeţi pe unii 

dintre noi chiar atât de naivi? Mihai Eminescu cum a putut să opteze pentru staţii de autobuz? Nu 

era şi la noi necesar staţii performante, cu panou solar, cu uşi metalice din aluminiu, toate alea? V-

aţi gândit la camere de luat vederi pentru care au mai fost cheltuiţi 720 milioane? Pentru ce am dat 

banii ăia dle. primar?  Era mai oportun staţii de autobuz şi mai necesar staţii de autobuz şi nu 

camere de luat vederi. Cine pune înapoi banii ăia? Nu vă gândiţi dumneavoastră că este o 

cheltuială inutilă? Vor veni banii aceştia prin PNRR, dar nu trebuia să ne gândim la alte 

oportunităţi, altceva pentu comuna noastră? Ca la iluminat: aţi dat jos lămpi noi şi aţi pus lămpi 

inteligente.  

Dl. Angheluşi - propuneţi dumneavoastră atunci altceva. Unde să fie puşi banii aştia? 

Dl. Grădinaru - nu pot eu să propun, a spus şi dl. primar că este ultima zi. Nu pot să fac acest 

lucru. A spus că nu se încadrează decât pentru camere şi sistem de taxe inteligent. 

Dl. primar - în comună a fost implementat un proiect cu staţii de autobuz şi ştiţi cum arată. Le 

puteţi vedea oricând, sunt sparte şi fărmate. 

Dl. Grădinaru - haideţi să ne gândim la alte proiecte nu la cele implementate. Comuna noastră este 

destul de frumoasă. Camere de luat vederi avem. Ce ne mai trebuie camere de luat vederi?  Este 

un fals ce se prezintă în anexa 2 din hotărârea prezentată, spunând că în prezent în comuna Leorda 

nu există un sistem de supraveghere video. Dle primar şi dle. secretar, cum puteţi afirma cu aşa 

ceva, este un fals. Nu pot fi de acord cu aşa ceva. Scrie negru pe alb că nu există un sistem de 

supraveghere. Este un fals ce se scrie acolo. 

Dl. Angheluşi - vă rog să încetaţi cu discuţiile inutile pe ton ridicat. Domnule Grădinaru, veţi avea 

posibilitatea să vă spuneţi punctul de vedere şi prin votul pe care o să-l exercitaţi. Invită pe dl. 

primar să răspundă la cele spuse de dl. Grădinaru. 

Dl. primar - avem proiect implementat cu staţii însă din păcate sunt distruse o parte. O să le 

reparăm pe cele pe care le avem. Am considerat necesar că aceste camere prin comună, vor ajuta 

să nu se mai fure şi să vedem cine face acest lucru. Au fost de-a lungul timpului reclamaţii de la 

cetăţeni, cum că mi-a furat din maşina dle. primar. Avem camere întradevăr, dar doar la intrarea în 

comună, nu avem un sistem de monitorizare a activităţii din interiorul comunei Leorda. Ştiţi foarte 

bine şi cazul din iunie anul trecut când au fost sustrase acele coşuri de gunoi, 30 de bucăţi.  Am 

descoperit cu ajutorul camerelor de la intrarea din comună cine a făcut acest lucru şi există dosar 

penal. Aşteptăm să vedem ce ce v-a hotărâ instanţa. Nu stabilim noi ci instanţa. Banii pentru astfel 

de proiecte sunt deja epuizaţi, toţi vor să facă astfel de sisteme. Trebuie să ducem hotărârea de 

consiliu pentru a beneficia de acei bani rezervaţi. 

Dl. Angheluşi - nu vor rezolva toate furturile aceste camere, dar în mare parte dau randament. 

Sunt folositoare. În ceea ce mă priveşte consider că este oportun acest sistem. Eu îmi voi spune 

părerea şi prin vot, ca fiecare dintre dumneavoastră. Dacă mai sunt doritori. 

Dl. Grădinaru - dl. primar a menţionat că avem un proiect cu staţii de autobuz în comună şi că sunt 

sparte şi fărmate. În regulă. Dar totodată avem şi un proiect cu camere de luat vederi. Atunci cum 

cântărim care este mai de necesitate. Nu mai avem acel proiect? Avem camere de luat vederi la 

bariera cu Costine;ti-ul. Am mai aprobat suplimentarea de camere şi nu s-a pus în aplicare acea 

suplimentare. Unde s-au suplimentat acele camere?  
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Dl. Angheluşi - acum spuneţi că este nevoie de camere. E nevoie sau nu? 

Dl. Grădinaru - nu, eu am adus la cunoştinţa domnului primar că avem proiect cu camere de luat 

vederi la nivel de comună şi nu s-a făcut. Votez împotrivă că este menţionat nişte falsuri în 

proiect, la descrierea obiectivului. 

 

Dl. Angheluşi - consider că au fost destule discuţii. Se poate exprima părerea prin vot de către 

fiecare. 

 

Nemaifiind discuții se supune la vot proiectul de hotărâre în forma prezentată. 

Se aprobă cu un număr de 8 voturi pentru, 2 împotrivă şi 1 abţinere. 

Ordinea de zi fiind epuizată, președintele de ședință declară închise lucrările. 

 

 

 

PREȘEDINTE DE ȘEDINȚĂ,                          SECRETAR GENERAL,  

ANGHELUŞI CONSTANTIN                       LUNGU CORNEL 


